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PROCES-VERBAL 
 

Încheiat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local 

Gheorgheni din data de 30 octombrie 2023 

 

Ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local al 

Municipiului Gheorgheni a fost convocată pentru data de 30 octombrie 2023, 

ora 12:00, conform dispoziției Primarului Municipiului Gheorgheni nr. 

887/2023. 

Proiectul ordinii de zi a ședinței a fost adus la cunoștința publică prin 

afișare la sediul și pe site-ul oficial al Municipiului Gheorgheni, respectiv a fost 

comunicat consilierilor locali și Prefectului Județului Harghita.  

Domnul președinte Benedek Csaba deschide ședința la ora 12:02, salută 

pe cei prezenți în sala de ședință, respectiv pe dl. viceprimar Len Emil-Balázs, 

pe domnii consilieri și pe reprezentanții mass-media, și îl roagă pe dl. Selyem-

Hideg Norbert-Vencel, secretar general al UAT Municipiului Gheorgheni să 

facă prezența consilierilor locali.  

Dl. Selyem-Hideg Norbert-Vencel, secretar general al UAT Municipiul 

Gheorgheni informează plenul cu privire la prezența: din totalul de 17 

consilieri sunt prezenți 13 consilieri, ședința este legal constituită. Au fost 

prezenți în mod fizic: doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii 

consilieri: Antal Szabolcs, Bajkó László, Benedek Csaba, Csavar Gábor, Csergő 

Ottó, Candrea Ștefan, Erős Levente, Kémenes László, Kolcsár Béla, Len Emil-

Balázs, iar în mod online domnii consilieri Máyer Róbert și Tusa Szilárd-Lajos. 

D.l consilier Málnási Huba-István sosește în timpul ședinței, numărul 

consilierilor prezenții ridicându-se la 14. 

 

Dl. președinte propune spre vot punctele de pe ordinea de zi, care sunt 

acceptate cu 13 voturi pentru, în unanimitate.   

 

Punctele de pe ordinea de zi a ședinței sunt următoarele:  
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1) Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului  de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe trimestrul III al anului 2023, 

 

2) Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării bugetului de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe 2023, 

 

3) Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări 

rambursabile interne în valoare de 26.853.419,72 lei pentru asigurarea 

finanțării proiectelor de investiții de interes local, 

 

4) Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar, precum 

și modalitatea de distribuire a acestora preşcolarilor şi elevilor Şcolii 

Gimnaziale „Kós Károly”  din Gheorgheni, 

 

5) Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar, precum 

și modalitatea de distribuire a acestora preşcolarilor şi elevilor Şcolii 

Gimnaziale „Vaskertes”  din Gheorgheni, 

 

Dezbatere:  

 

1) Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului  de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe trimestrul III al anului 2023, 

 

 Domnul consilier Málnási Huba-István ajunge în sala de ședință la 

ora 12:04 

Din cauza absenței inițiatorului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs 

prezintă pe scurt punctul 1. de pe ordinea de zi, pe urmă predă cuvântul 

doamnei Fülöp Katalin, director economic, cine prezintă detaliile proiectului 

de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații. Se propune la vot punctul 

1. de pe ordinea de zi, și se votează cu 14 voturi în unanimitate. 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 217/2023 privind aprobarea execuţiei 

bugetului  de venituri şi cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe trimestrul 

III al anului 2023. 

 

2) Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării bugetului de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe 2023, 

 

Din cauza absenței inițiatorului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs 

prezintă pe scurt punctul 2. de pe ordinea de zi, pe urmă predă cuvântul 

doamnei Fülöp Katalin, director economic a Direcției Economice, cine prezintă 

detaliile proiectului de hotărâre. La momentul în care se ajunge la partea de 

investiții, doamna directoare Fülöp Katalin predă cuvântul biroului de 



specialitate. Domnul Páka Hunor, șef serviciu a Serviciului de Achiziții 

Publice, Investiții Programe și Proiecte preia cuvântul, și prezintă detallile 

legate de schimbările intervenite la diferitele proiecte/investiții. Atrage atenția 

asupra Ordonanței de Urgență 90 din 27 octombrie 2023 pentru aprobarea 

unor măsuri de reducere a cheltuielilor bugetare pe anul 2023 în vederea 

încadrării în ținta de deficit bugetar asumată prin Programul de convergență, 

precum și pentru modificarea și completarea unor acte normative apărută recent 

în Monitorul Oficial, și menționează, că conform ordonanței, pe parcursul 

anului nu se mai pot realiza contractări. Ordonanța reglementează și 

quantumul sumelor plătibile pentru cheltuielile efectuate în diversele 

programe/proiecte. Menționează, că proiectele europene constituie excepție. 

Având în vedere reglementările, s-au scos din buget sumele din diversele 

proiecte care încă nu au ajuns în faza de contractare, sume care au fost 

regrupate pentru a achita diversele cheltuieli a proiectelor în curs de execuție.  

Domnul consilier Málnási Huba-István întreabă, dacă vor fi afectate și 

proiectele/investițiile legate de Creșă și Patinoar, respectiv dacă ordonanța 

influențează achiziția camerelor de supraveghere pentru școala romilor.  

Domnul Páka Hunor, șef serviciu SAPIP răspunde, că da, vor fi afectate, 

pe parcursul acestui an nu se realizează contractări, dar asta nu înseamnă, 

că anul următor nu se pot relua lucrările legate de proiectele respective.  

Domnul consilier Kémenes László întreabă, dacă s-a realizat vreun 

raport exprimat prin procentele realizării lucrărilor a diverselor proiecte sub 

execuție. 

Domnul Páka Hunor, șef serviciu SAPIP răspunde, că nu s-a realizat nici 

un raport, fiindcă Ordonanța de Urgență susnumită a apărut în Monitorul 

Oficial abia vineri noaptea, și fiind luni, biroul nu a avut suficient timp la 

dispoziție pentru întocmirea unui raport detaliat.  

Doamna consilier Barabás Orsolya cere prezentarea detaliată a 

schimbărilor pe partea de investiții a bugetului.  

Domnul Páka Hunor, șef serviciu SAPIP prezintă detaliile 

mișcărilor/modificărilor de sume în diversele proiecte.  

Domnul consilier Málnási Huba-István pune întrebarea, care 

clădiri/imobile sunt încadrate exact în termenul de complex sportiv.  

Domnul consilier Erős Levente răspunde, că este vorba despre imobile 

și terenuri care apar pe planul de amenajare a teritoriului zonal.  

Domnul consilier Málnási Huba-István adresează o întrebare a 

domnului consilier Erős Levente legată despre starea/faza lucrărilor în 

execuție pe drumurile traficului de marfă. Menționează, că în urmă cu o lună 

s-a decis, să rămână banii în proiect, dar până la urmă se pare că această 

sumă totuși trebuie redistribuită, ce se întâmplă? 

Domnul consilier Erős Levente răspunde, că la începutul lunii 

septembrie firma a declarat că lucrările se pot finaliza în aproximativ 2 

săptămâni, de atunci firma a depus o factură cu suma de cca. 200 de mii, 



care a fost achitată de către primărie, la momentul de față nu există facturi 

neachitate. S-a cerut accelerarea lucrărilor, dar încă nu se lucrează. 

Menționează, că nu vede nici un semn de voință din partea părților pentru 

finalizarea lucrărilor până la sfârșitul anului, părțile se învinuiesc reciproc, nu 

se știe de fapt unde este problema. Domnul consilier consideră, că adevărul 

este undeva pe la mijloc, firma susține, că lipsesc ceva dispoziții fără care nu 

se pot continua lucrările, iar Primăria consideră, că nu au suficiente informații 

pentru a emite dispozițiile respective. Consilierii au cerut finalizarea cât mai 

curând posibil a lucrărilor, respectiv asfaltarea drumurilor până în data de 15 

noiembrie, firma a promis acest lucru, dar săptămâna trecută încă nu se știa, 

când vor începe lucrările.  

Domnul consilier Málnási Huba-István cere în numele membrilor 

Alianței Maghiare din Transilvania domnului consilier Erős Levente 

organizarea unei ședințe de informare, la care se invită atât primarul și 

membrii birourilor de specialitate din aparatura primarului, cât și conducerea 

firmei de execuție și a reprezentanților mass-media în vederea clarificării cât 

mai curând posibil a situației.  

Domnul consilier Erős Levente menționează, că motivul întârzierii nu 

depinde de dânsul sau de colegii consilieri.  

Domnul consilier Bajkó László se interesează după starea lucrărilor de 

pe strada Pompierilor.  

Domnul Páka Hunor, șef serviciu a Serviciului de Achiziții Publice, 

Investiții Programe și Proiecte răspunde, că acea porțiune aparține proiectului 

de mobilitate, inițial s-a plănuit amplasarea semafoarelor inteligente, dar s-a 

renunțat, și se construiește un sens giratoriu.  

Domnul consilier Bajkó László confirmă, că și părerea dânsului este 

necesitatea convocării unei ședințe pentru clarificarea situației lucrărilor în 

execuție pe porțiunile de drum mai sus menționate.  

Domnul consilier Erős Levente se interesează ce conține exact elementul 

bugetului înregistrat sub numărul 17788 în data de 11 octombrie 2023.  

Doamna directoare Fülöp Katalin prezintă detaliile înregistrării 

respective, este vorba despre modificările bugetului pe partea serviciilor 

publice, se acordă suma de 25 de mii de lei pentru acoperirea cheltuielilor 

adăpostului de câini, 88 + 53 de mii pentru firma Vitalissima pentru achitarea 

serviciilor de curățarea străzilor și aruncarea/gestionarea deșeurilor + 

diversele amenzi primite, care încă nu sunt încadrate în buget.  

Urmează diverse discuții legate de amenzile sus menționate între 

domnul consilier Erős Levente și doamna directoare Fülöp Katalin, se clarifică, 

că aceste amenzi, respectiv amenzile legate de neachitarea facturilor legate de 

termoficare nu intră sub responsabilitatea firmei executive, și asigură, că 

există măsuri legale luate de către Primărie pentru clarificarea situației 

actuale.  



Domnul consilier Erős Levente revine la subiectul legat de banii rezervați 

pentru lucrările în curs de execuție a drumului de trafic, și menționează, că 

dacă până la urmă se scot 130 de mii din acest proiect, atunci acuzațiile din 

vară făcute la adresa propriei persoane erau nedrepte.  

 

Domnul consilier Antal Szabolcs părăsește sala de ședință la ora 12:28.  

 

Domnul consilier Málnási Huba-István revine la subiectul amenzilor 

legate de sortarea selectivă a deșeurilor.  

Domnul viceprimar Len Emil-Balázs clarifică, că sortarea este realizată, 

însă încă nu atinge cota necesară, adică sortarea încă nu a atins pragul 

necesar în funcția de creștere a nivelului deșeurilor.  

Doamna directoare Fülöp Katalin menționează, că conform legii, 60% 

din cuantumul total a deșeurilor ar trebui colectate selectiv, amenzile se referă 

la nivelul care nu s-a realizat în acest sens.  

Domnul consilier Málnási Huba-István menționează, că în loc de cele 

169 de mii cheltuiete pe amende și pe diverse legate de problema deșeurilor, 

ar fi o rezolvare amplasarea pubelor de compostare.  

Domnul viceprimar Len Emil-Balázs răspunde, că au fost amplasate 

deja 56 de pubele în diversele zone a orașului, însă din nefericire au fost 

umplute pe loc cu mai multe tipuri de deșeuri nu tocmai destinate procedurii 

de compostare.  

 

 Nu mai are nimeni întrebări sau observații. Se propune spre vot 

punctul 2 de pe ordinea de zi, și se votează cu 12 voturi în unanimitate,  lipsă: 

domnul consilier Bajkó László.  

 

 S-a adoptat Hotărârea cu nr. 218/2023 privind aprobarea 

modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe 

2023, 

 

3) Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări 

rambursabile interne în valoare de 26.853.419,72 lei pentru asigurarea 

finanțării proiectelor de investiții de interes local, 

 

 Din cauza absenței inițiatorului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs 

prezintă pe scurt punctul 3. de pe ordinea de zi.  

 Domnul consilier Málnási Huba-István se interesează, dacă s-a 

realizat raportul cerut la ședința anterioară, și menționează, că fără accesul la 

aceste informații, nu se știe de unde se va achita anual cca. 6,5 de milioane 

de lei pentru rambursarea datoriilor.   

 Domnul viceprimar Len Emil-Balázs răspunde, că din păcate încă nu 

s-a realizat acest raport.  



 Domnul consilier Erős Levente atrage atenția, că săptămâna trecută 

guvernul a adoptat o ordonanță de urgență care permite solicitarea unei noi 

finanțări de la Trezorerie pentru suma maximă de 10 milioane. Această 

solicitare poate fi depusă până la termenul de 15 decembrie a anului curent, 

și se interesează, dacă s-au făcut pași pentru a incadra această sumă în 

cererea inițială pentru a acoperi necesitățile, fiindcă Trezoreria lucrează cu 

dobânzi mult mai acceptabile pentru Municipiu.  

 Doamna directoare Fülöp Katalin asigură Consiliul, cum apare în 

Monitorul Oficial Ordonanța de Urgență respectivă, va fi trimisă cererea de 

finanțare din partea Primăriei.  

 Domnul consilier Erős Levente menționează, că atunci în viitorul 

apropiat va fi nevoie de o nouă modificare în Hotărârea Consiliului.  

 Domnul consilier Málnási Huba-István își exprimă neplăcerea, că 

Primăria iar se joacă cu milioanele, și întrucât consilierii nu au primit 

informațiile solicitate, cere votul consilierilor prin apel nominal.  

 Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel cere acordul 

consilierilor prin vot pentru votul prin apel nominal.  

 De acord: domnii consilieri Málnási Huba-István, Kémenes László și 

Tusa Szilárd-Lajos 

 Abțineri: doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, Benedek 

Csaba, Csavar Gábor, Csergő Ottó, Candrea Ștefan, Erős Levente, Kolcsár 

Béla, Len Emil-Balázs, Máyer Róbert.  

 Propunerea domnului consilier Málnási Huba-István pentru votul 

prin apel nominal nu a fost acceptată.  

 

 Domnul consilier Kémenes László propune înregistarea voturilor 

contra în prezente.  

 Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel menționează, 

că întotdeauna sunt menționate nominal voturile contra și abținerile în 

procesele verbale a ședințelor.  

 Domnul consilier Erős Levente atrage atenția, că decizia corectă ar fi 

acceptarea proiectului de hotărâre, acesta fiind numai faza prealabilă pentru 

a primi oferte de la diversele bănci/instituții. Raportul detaliat cu informațiile 

necesare trebuie să ajungă în fața Consiliului înainte de contractare neapărat, 

dar până atunci, să se ajungă până la primirea ofertelor, este nevoie de votul 

pentru proiectul de hotărâre din partea consilierilor.  

 Domnul consilier Málnási Huba-István menționează, că Alianța 

Maghiară din Transilvania nu dorește obstrucționarea cazului, da nu i se pare 

normal solicitarea unei finanțări majore fără un plan bine construit, din care 

reiese cum și din ce fonduri se va realiza rambursarea acestuia. Aduce ca 

exemplu oferta de finanțare a Trezoreriei, care a fost acceptată fără nici o 

îndoială de către colegii consilieri.  



 Domnul consilier Kémenes László menționează, că dânsul, înainte de 

a solicita un împrumut, își face un plan cashflow, și pe baza acestuia decide, 

dacă se merită sau nu solicitarea împrumutului. Menționează, că Alianța 

Marghiară din Transilvania insistă asupra elaborării raportului cu detaliile 

cerute, întrucât nu crede, că se va mai cere acordul Consiliului asupra acestei 

decizii majore.  

 Domnul consilier Erős Levente cere domnului secretar general 

Selyem-Hideg Norbert-Vencel confirmarea faptului, că cererea de finanțare 

este momentan în faza prealabilă de solicitarea ofertelor, iar pe baza ofertelor 

primite, se va cere din nou acordul consilierilor sub forma unui nou proiect 

de hotărâre, care necesită votul pentru a membrilor Consiliului.  

 Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel confirmă 

afirmația domnului consilier Erős Levente.  

 Domnul consilier Málnási Huba-István menționează, că domnul 

consilier Kémenes László este curios, din ce fonduri se va rambursa 

împrumutul respectiv.  

 Domnul consilier Kolcsár Béla consideră, că fiecare parte are 

dreptate, dar solicitarea împrumutului fiind numai în faza de a atrage oferte, 

trebuie votat neapărat pentru a ajunge la pasul următor.  

 

 Nu mai are nimeni întrebări sau observații. Se propune la vot punctul 

3. de pe ordinea de zi, și se votează cu 9 voturi pentru și 3 abțineri (domnii 

consilieri Málnási Huba-István, Kémenes László și Tusa Szilárd).  

 

 S-a adoptat Hotărârea cu nr. 219/2023 privind aprobarea 

contractării unei finanțări rambursabile interne în valoare de 26.853.419,72 

lei pentru asigurarea finanțării proiectelor de investiții de interes local.  

 

4) Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar, precum 

și modalitatea de distribuire a acestora preşcolarilor şi elevilor Şcolii 

Gimnaziale „Kós Károly”  din Gheorgheni, 

 

 Din cauza absenței inițiatorului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs 

prezintă pe scurt punctul 4. de pe ordinea de zi. Nu are nimeni întrebări sau 

observații. Se propune la vot punctul 4. De pe ordinea de zi, și se votează cu 

12 voturi în unanimitate. 

 

 S-a adoptat Hotărârea cu nr. 220/2023 privind aprobarea tipului de 

suport alimentar, precum și modalitatea de distribuire a acestora preşcolarilor 

şi elevilor Şcolii Gimnaziale „Kós Károly”  din Gheorgheni. 

 



5) Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar, precum 

și modalitatea de distribuire a acestora preşcolarilor şi elevilor Şcolii 

Gimnaziale „Vaskertes”  din Gheorgheni, 

 

 Din cauza absenței inițiatorului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs 

prezintă pe scurt punctul 5. de pe ordinea de zi. Nu are nimeni întrebări sau 

observații. Se propune la vot punctul 5. de pe ordinea de zi, și se votează cu 

12 voturi în unanimitate. 

 

 S-a adoptat Hotărârea cu nr. 221/2023 privind aprobarea tipului de 

suport alimentar, precum și modalitatea de distribuire a acestora preşcolarilor 

şi elevilor Şcolii Gimnaziale „Vaskertes”  din Gheorgheni. 

 

 Ședința se termină la ora: 12:48 

 

 

 

PREȘEDINTELE ȘEDINȚEI,  SECRETARUL GENERAL AL UAT, 

Benedek Csaba    Selyem-Hideg Norbert-Vencel 

 

 

 

 

        Întocmit: Rusu Rowenna 


